
 
Zápis ze schůzky  RC Ostrava dne 25. 2. 2013 
 
 
(Schůzka se konala v Hotelu Vista Ostrava) 
 
 
Přednáška:   Rektor VŠB - TU Ostrava Prof. Ivo Vondrák se pro nemoc omluvil a požádal o 

odklad své přednášky na jiný termín. Místo původní přednášky se členové klubu 
spontánně shodli věnovat tuto schůzku vzpomínce na našeho váženého a 
vzácného přítele a čestného člena klubu pana Dr. Jaroslava Černého, který nás 
nečekaně opustil dne 23.2.2013. 

 
Agenda a diskuse: 
 
1. V úvodu schůzky uctili všichni přítomní členové klubu tichou vzpomínkou památku 
našeho čestného člena  PhDr. Jaroslava Černého. Poté jsme si vyslechli vzpomínku kolegů 
K. Paigera a V. Rašky, kteří našeho váženého přítele Jaroslava navštívili v nemocnici krátce 
před jeho nečekaným odchodem. Na Jaroslava vzpomněli rovněž J. Ženatý, J. Chalupa a V. 
Adámek, který informoval kolegy o Jaroslavově přání, týkajícího se zveřejnění oznámení o 
jeho odchodu. 
 
2. Jako vzpomínku na Jaroslava jsme pak společně zhlédli videozáznam z oslavy 75. výročí 
založení RC Ostrava za účasti jeho i Vladimíra Káše. Poté jsme vyslechli další část záznamu 
rozhovoru Slovenského rozhlasu s Jaroslavem Černým na téma dětského divadla, které 
Jaroslav pomáhal na Slovensku vybudovat. Znovu jsme si tak měli možnost bez jakéhokoliv 
zprostředkování vyslechnout v jeho podání informaci o zrodu projektu Stružielka. Tento 
projekt, jehož je Jaroslav autorem, se stal dlouhodobě nejvýznamnější akcí našeho klubu, 
pomáhající mentálně postiženým dětem z České i Slovenské republiky. Uvědomili jsme si 
přitom znovu Jaroslavovu mimořádnou předvídavost, se kterou tento již téměř dvacet let 
úspěšně opakovaný projekt vytvořil a obětavě uvedl do života. Byla to velmi působivá 
vzpomínka. Všem nám znovu připomněla Jaroslava jako osobnost, která našemu klubu bude 
opravdu hodně chybět. (Poděkování za technickou pomoc při projekci videa a poslechu 
nahrávky patří M. Pešatovi). 
 
3. Klub se usnesl, že odchod Jaroslava Černého oznámí prostřednictvím krátké zprávy pro 
tisk, kterou ochotně slíbil koncipovat a vydat J. Krišica. Na základě údajů z této zprávy bude 
poté připraveno krátké oznámení spolu s fotografií pro Rotary Good News. Ve spolupráci s I. 
Francem bude toto oznámení umístěno rovněž na webových stránkách našeho klubu 
 
4. L. Ženatý seznámil členy klubu s následujícími informacemi z  rotariánské pošty : 

- A. Krajina poslal technickou informaci o nových silničních radarech 
- RC Praha poslal pozvání na 2. ročník konference Etika a Společenský večer 
- RC Prostějov zve na tradiční ples v sobotu 2.3.2013 v Národním domě. Plesu 

se podle informací členů zřejmě nikdo nezúčastní. Poděkování spolu s 
omluvou pošle do Prostějova L. Ženatý 

- Informoval rovněž o úspěšném Intercity Meetingu s RC Frýdek Místek dne 
18.2.2013 a našem vítězství v tradičním  bowlingovém turnaji, konaném při 
této příležitosti. 

 
 4. V. Raška :  

- Vyzval kolegy k darování dalších fotografií do archivu klubu, o který pečuje. 
- Požádal přitom o návrh na rozšíření úložné kapacity pro elektronický archiv 

klubových fotografií. V následující diskusi na toto téma připomněl J. Chalupa, 



že jedním z racionálních způsobů řešení by mohlo být provedení výběru 
fotografií, které chceme uchovat. Přitom se přimlouval za zachování vysokého 
rozlišení snímků. 

 
Zapsal: J. Zajíc  (s přispěním poznámek L. Ženatého) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


